
PROTOKÓŁ nr XVII/2021 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 30 września 2021 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 11:37. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 14 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Skarbnik Gminy – Grażyna Pszczółkowska, Sekretarz Gminy – 

Bogumiła Cienkus, Radca prawny.  

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XVII sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum,  

na 15 radnych obecnych jest 14 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Potwierdzono również obecność używając terminali do głosowania.   

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad.  

  

Porządek obrad sesji brzmi następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XVI sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4. 1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2021 – 2036, 

4. 2. zmiany uchwały nr 154/XIII/2020 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia  29 grudnia 

2020 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 rok, 

4. 3. uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Czernice Borowe, 

4. 4. określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji,  

4. 5. ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy  Czernice Borowe,  

4. 6. uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2025, 

4. 7. zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021. 

5. Przyjęcie informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2021 r.  

6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Czernice Borowe za 

pierwsze półrocze 2021 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 2021 r. 

7. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 



8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XVI sesji Rady Gminy. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Szczegółowe zmiany zawierają objaśnienia załączone do uchwały. Zmiany w WPF są 

pokłosiem zmian w budżecie gminy.  Skarbnik Gminy omówiła zmiany budżetu i w WPF. 

Poinformowała, że inwestycję drogowa w Pierzchałach z inwestycji przesunięto do wydatków 

bieżących – zgodnie z wytycznymi instytucji dotującej. Między komisjami a dniem sesji 

Skarbnik wprowadziła dotacje, które przyszły w ostatnim czasie – zmiany dotyczą budżetu 

GOPS, wynagrodzenia, zasiłki, ubezpieczenia zdrowotne i świadczenia rodzinne. Zgodnie z 

zebraniami wiejskimi zaszła potrzeba zmiany funduszu sołeckiego na 2021 r. Zmiany dotyczą 

sołectw: Pierzchały (remont drogi), Borkowo Falenta (zmiana nazwy zadania dot. dróg) oraz 

Kosmowo (drogi), zmiany nastąpiły także w kwestii dofinansowania sportowca na mistrzostwa 

świata. W związku z wprowadzonymi zmianami zmieniły się wartości pomiędzy 

poszczególnymi działami budżetu oraz wartości samego budżetu, zgodnie z przedstawionym 

projektem.  

Radny Cezary Kołakowski dodał, że zmiany zostały także zrobione w funduszu sołeckim 

sołectwa Czernice Borowe. Skarbnik wyjaśniła, że te zmiany zostaną naniesione na najbliższej 

sesji.  

 

Dalszej dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 



za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 190/XVII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 września 2021 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2036. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 154/XIII/2020 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia  29 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 rok. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Skarbnik Gminy przy omawianiu zmiany WPF omówiła zmiany do budżetu.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 191/XVII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 września 2021 r. w sprawie zmiany uchwały nr 154/XIII/2020 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia  29 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 

rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Czernice Borowe. 

Uchwała przedstawia katalog potrzeb do realizacji w ramach stypendium,  sposób ustalania 

wysokości,  tryb udzielania stypendium i zasiłku szkolnego.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

 



Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 192/XVII/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 30 września 2021 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Czernice Borowe Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji. Uchwała została zmodyfikowana zgodnie z zaleceniami nadzoru 

prawnego wojewody mazowieckiego.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 193/XVII/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 30 września 2021 r. w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy  Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

Radny Ryszard Bońkowski zaznaczył, że w uchwale nie ma stawek czynszu. Przewodniczący 

wyjaśnił, że uchwała omawia tylko zasady, stawki za wynajem ustala Wójt Gminy.  

Sołtys sołectwa Chrostowo zgłosił uwagę do uchwały w kwestii punktu dotyczącego 

pierwszeństwa wynajmu lokalu. Poprosił o rozważenie rozszerzenia zakresu przypadków. W 

przyszłości na terenie naszej gminy może pojawić się sytuacja, że trzeba będzie udzielić 



mieszkańcom pomocy po eksmisji gdyż znalazł się spadkobierca budynku, w którym mieszkają 

mieszkańcy jego sołectwa. Radca prawny wyjaśnił, że paragraf 9 zawiera takie regulacje.  

Przewodniczący Rady dodał, że pojęcie zdarzenia losowego to tak obszerny zakres pomocy, 

który uwzględnia potrzeby wskazane przez sołtysa. Radca prawny  dodatkowo wyjaśnił, że ta 

sprawa mieści się także w zakresie pkt 3.  

 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 194/XVII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 września 2021 r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy  Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2025. Przewodniczący 

Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. Zgodnie z 

postanowieniami ustalonymi na komisjach, zmieniono treść uchwały w zakresie planów 

sprzedaży mieszkań.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 195/XVII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 września 2021 r. sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2025. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Uchwala zmienia preliminarz wydatków na 2021 r.  

Radny Cezary Kołakowski zapytał o koszt diagnozy lokalnych zagrożeń społecznych. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że każda gmina jest zobowiązana stworzyć strategie 

rozwiazywania problemów społecznych, nasza jest już nieaktualna. Stworzenie diagnozy 

lokalnych potrzeb pozwoli nam zbadać zagrożenia, problemy i potrzeby. Sekretarz 

poinformowała, ze diagnozę opracowuje zewnętrzna firma.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 196/XVII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 września 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2021. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia informacji o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej gminy Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2021 r.  

Informacje były przekazane radnym z materiałami sesyjnymi.  

Przewodniczący odczytał treść uchwały nr 3d/260/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z  dnia 21.09.2021 r.  

Przewodniczący zarządził dyskusję. 

Radna Grażyna Wójcicka zapytała o opinię pozytywną z uwagą. Poprosiła o wyjaśnienie. 

Przewodniczący przytoczył fragment opinii, gdzie jest mowa o zamieszczeniu 

nieprawidłowych kwot w sprawozdaniu. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że popełniła błąd podczas 

wysyłania informacji, błędnie załączyła załącznik 2a – załączając załącznik z ubiegłego roku. 

W materiałach na komisję przekazano Państwu Radnym prawidłowe brzmienie załącznika.  

Radny Cezary Kołakowski zapytał o dział transport i łączność  gdzie mowa o materiałach 

pędnych do samochodów. Skarbnik wyjaśniła, że chodzi tu o olej napędowy do samochodów 

gminnych. Sporządzenie aktu notarialnego dotyczy unormowania drogi w Pawłówku. 

 



Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie oceny zasobów: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2021 r.  Dokument stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia informacji o przebiegu 

wykonania budżetu gminy Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2021 r. oraz informacji o 

przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach 

Borowych za pierwsze półrocze 2021 r. Materiały były przekazane radnym z materiałami 

sesyjnymi. Przewodniczący zarządził dyskusję. Przewodniczący zaznaczył, że część pytań 

dotyczących tego punktu padła podczas omawiania sprawozdania z wykonania WPF.  

Dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie oceny zasobów: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Czernice 

Borowe za pierwsze półrocze 2021 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 

2021 r. Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 7 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 8 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 9 



Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący zachęcił zebranych do zadawania pytań. 

Radny Ryszard Bońkowski zapytał o Lokalną Organizacją Turystyczną Północnego 

Mazowsza. Poprosił o wyjaśnienie kto jest Prezesem, Skarbnikiem, na jakiej podstawie działa. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jest to stowarzyszenie. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest 

jednostką nie podlegającą pod gmina, to stowarzyszenie, które ma swoje odrębne władze. 

Prezesem jest Pan Sławomir Wietecha, Skarbnikiem Małgorzata Brzezińska – te dane są 

ujawnione w KRS. LOT PM utrzymuje się ze składek członkowskich, członków i gmin 

zrzeszonych. LOT pozyskuje tez fundusze unijne. Zakres działań można w każdej chwili 

sprawdzić w KRS. Stowarzyszenie pozyskało dotację na remont stawu w Kadzielni. Gmina 

zrealizuje te przedsięwzięcie we współpracy z Lokalną Organizacją Turystyczną Północnego 

Mazowsza.  

Radny Jarosław Sadowski zapytał o postępy w pozyskaniu działki w Czernicach Borowych 

(przy torowisku).  

Radca prawny wyjaśnił, że jest problem z ustaleniem uczestników postępowania spadkowego, 

dlatego to wszystko tak długo trwa. Mecenas zdeklarował, że w ciągu dwóch tygodniu wystąpi 

z wnioskiem o stwierdzenie własności  uznania spadku przez gminę.  

 

Ad. pkt. 10 

Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane są 

wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Radny Cezary Kołakowski ponowił prośbę o podcięcie jarzębiny dla ul. Długiej.  

 

 

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji w tym wyjątkowym czasie. Po 

wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XVII sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 


